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Vážený pane starosto, vážení zastupitelé, 

ve svém dopise ze dne 31. 7. 2017 jsem požádal jednotlivé členy zastupitelstva obce 

o nové posouzení přístupu k ochraně před povodněmi na řece Opavě a o sdělení, zda jsou 

připraveni využít finanční prostředky ve výši 425 mil. Kč, které vláda vyčlenila na 

kompenzační a rozvojové záměry ve Vaší obci. 

Ve své odpovědi ze dne 14. 8. 2017 však nadále odmítáte změnu svého záporného 

přístupu k připravované ochraně před povodněmi na řece Opavě, která uvažuje s výstavbou 

nádrže Nové Heřminovy, včetně navazujících opatření, jež budou po svém dokončení 

fungovat jako celek. Jak je z Vašeho dopisu zřejmé, i nadále zastáváte postoj proti návrhu, 

který vyplynul z dlouhého rozhodovacího procesu odborníků v letech 1997 až 2008. 

Odmítání výstavby ochranné nádrže považujete za svůj neměnný program, se kterým jste 

byli zvoleni. Z Vašeho dopisu rovněž vyplývá zpochybnění celého procesu, který vedl 

k výběru varianty, jež akcentovala zachování Vaší obce, a považujete ho za neobjektivní 

a neodborný. Stěžujete si, že pověřený investor připravuje povodňovou ochranu Vaší obce 

bez konzultací se zastupiteli a bez informování občanů Vaší obce. Nezmiňujete se však 

vůbec o využití finančních prostředků určených pro Vaši obec ani o dalších rozvojových 

záměrech nad jejich rámec, které jsem na svém osobním jednání v Nových Heřminovech 

9. 6. 2017 nabídl k financování. 

Vážený pane starosto, vážení zastupitelé, musím Vám sdělit, že z mé strany považuji 

jednoznačně diskusi o návrhu ochrany před povodněmi na řece Opavě za ukončenou. 

Navrhované a schválené komplexní řešení povodňové ochrany na řece Opavě zahrnující 

nádrž Nové Heřminovy dokáže nejen vodu za povodně zpomalit a snížit povodňovou vlnu, 



opatření je však koncipováno tak, že bude mít přínos i v době sucha. Toto řešení je zcela 

v souladu s moderními trendy přístupu k povodňové ochraně, což potvrzují i odborníci 

z dalších resortů. Návrh povodňové ochrany na řece Opavě byl schválen vládou a je také 

v souladu s původně schválenou koncepcí z roku 2008. Za důležité považuji zmínit i další 

aspekty, mezi něž patří dokončené projednání této koncepce s Polskem, její zapracování do 

téměř všech územních plánů dotčených obcí, návaznosti na již realizované dopravní stavby, 

dokončený geologický průzkum, pokročilou projektovou přípravu i stav majetkoprávního 

vypořádání a také nedávno dokončený modelový výzkum nádrže. Vámi navrhovaná varianta 

je v rozporu se současnými požadavky na povodňovou ochranu. 

Vláda vyjádřila své stanovisko schválením navržené varianty jako optimálního řešení 

povodňové ochrany na řece Opavě a nemá tudíž důvod k dalšímu přehodnocování 

a posuzování. V současné době jsou výkupy nemovitých věcí dotčených nádrží Nové 

Heřminovy z cca 99 % dokončeny, proběhlo mnoho jednání na různých úrovních a navržená 

a připravovaná varianta je konečná. Například v roce 2017 se uskutečnila veřejná projednání 

navrhovaných opatření s občany Vaší obce 15. března, 26. dubna a 9. června, na kterých 

byli občané společně s vedením obce seznámeni s aktuálním stavem příprav 

protipovodňových opatření a souvisejících staveb včetně časového harmonogramu. 

Proběhla diskuse k návrhu řešení odpadní kanalizace obce Nové Heřminovy a stejně tak 

bylo diskutováno téma zvýšení povodňové ochrany obce na stoletou vodu. Také je potřeba 

zdůraznit, že v roce 2014 bylo zřízeno informační centrum Povodí Odry, státní podnik, které 

mohou Vaši občané využít k jakýmkoli dotazům. 

Výhody, které Vám skýtá současné vládou schválené řešení, jsem popisoval ve svém 

minulém dopise. Zúčastnil jsem se společně s Vámi a dalšími zastupiteli jednání, které 

navazovalo na prezentaci umístění hrází a dalších zařízení, která mají být ve Vaší obci 

zřízena jako prevence před zaplavováním zástavby povodněmi. Tato prezentace nebyla tedy 

ojedinělá, ale jednalo se o jedno z mnoha pokračujících seznamování občanů s projekty. 

Byly Vám také prokazatelně předány příslušné projektové dokumentace. 

Váš názor o nedostatečné informovanosti Vás i občanů a nespolupráci pověřeného 

investora považuji za irelevantní. Jedná se samozřejmě o projekty, které navazují na návrh 

přehrady a na příslušná usnesení vlády. Jak je Vám jistě rovněž známo, investor nemá 

k projednávání jiného návrhu mandát. Pokud se Váš zájem týká pouze povodňové ochrany 
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Vaší obce, bez návaznosti na ochranu obcí pod Vámi, nemohu s takovou nekoncepční 

a nesolidámí aktivitou souhlasit. 

Jak jsem již zmínil výše, ve své odpovědi se nevyjadřujete k využití finančních 

prostředků, které jsou vyčleněny pro Vaši obec. Bez Vašeho aktivního přístupu a konkrétních 

návrhů v rozvojové části obce využity být nemohou, čímž dojde k úspoře nákladů. I přes 

současná rozdílná stanoviska Vás znovu žádám o další, pokud možno konstruktivní kontakt 

s pověřeným investorem opatření ke snížení povodňových rizik na horní Opavě, kterým je 

státní podnik Povodí Odry. 

S pozdravem f ^^  

I 
Vážený pan 
Ing. Ludvík Drobný 
starosta obce 
Obec Nové Heřminovy 
č. p. 122 
792 01 Nové Heřminovy 
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Ověřovací doložka konverze do dokumentu obsaženého v datové zprávě
Ověřuji pod pořadovým číslem 101264496-121175-171012135537, že tento dokument sepsaný 12.10.2017,
který vznikl převedením 3 stránek vstupu v listinné podobě do podoby elektronické se doslovně shoduje s
obsahem vstupu.
Zajišťovací prvek: žádný
Ověřující osoba: Lenka Šrámková
Vystavil: Ministerstvo zemědělství
v Praze dne 12. 10. 2017.
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